

TABLE OF CONTENTS 目 录

**Characteristics of Mean Surface Air Temperature Variation in Zhanjiang during 1951-2010
(1951~2010 年湛江市平均气温变化特征分析)**

B. WANG, Y. G. LIU, Y. ZHOU, Y.S. MA.....283

**Homogeneity and Correction for Observation Air Temperature at Toksun Station
in Xinjiang Province**

(新疆托克逊观测气温的均一性分析与订正)

J. H. SHI, Y. X. ZHU.....288

**Characteristics of Stable Isotopes in Precipitation and Southwest (Indian) Monsoon
Intensity at Kunming**

(昆明大气降水稳定同位素与西南(印度)季风强度)

X. Y. WEN, H. C. ZHANG.....297

Analysis of Two Torrential Rain Caused by Inverted Trough of Typhoon in Western Guizhou

(贵州西部两次台风倒槽暴雨成因对比分析)

R. Q. ZHANG, Y. LONG, R. YAN, H. Y. WAN.....308

Assessment and Projection of Winter Temperatures in China by CMIP5 Climate System Models

(CMIP5 气候系统模式对中国冬季气温变化模拟评估及未来情景预估)

S. J. LIANG.....317

**Application of Relative Humidity-Based Weighting Approach in Regional Heavy Precipitation
Process of Southwest Vortex**

(湿度权重方法在西南涡强降水过程的应用研究)

Z. ZHANG.....340

**The Mechanism of Haze over the Beijing-Tianjin-Hebei Region and Its Relationship with
Eurasian Wave Trains**

(欧亚波列与京津冀雾霾的关系及形成机制)

X. W. ZHOU, S. R. HAN, J. L. ZHANG, C. QUAN, S. J. CHE, Y. Y. JING.....352